
  Færgekontaktudvalget 
  Den 16.11.2023/bika 
 

Færgekontaktudvalg Orø 

Færgekontaktudvalgsmøde, onsdag den 15. november 2023 kl. 12.15 i 

Bådelaugets lokale, Havnen 1A, 4305 Orø. 

1.  Dagsorden. 
Indkaldt til mødet: 
a)   
Mogens Johansson, Kenni Jørgensen, Birgit 
Kauffmann, Bjarne Søeborg, Jørgen Stenersen 
Hansen, Henrik Persson 
 
b) 
Rune Karstoft, overfartsleder, Færgefarten Orø-
Holbæk og Michael Kousted, direktør, Østre 
Færge A/S 
 
c) 
Afbud/Deltog ikke 
 

1. Referat 
 
a) 
Mogens Johansson, Bjarne Søeborg, Birgit Kauffmann, Henrik 
Persson,  
 
 
b)  
Rune Karstoft, overfartsleder, Færgefarten Orø-Holbæk,  
 
 
 
c)  
Michael Kousted, direktør, Østre Færge A/S, Kenni Jørgensen og 
Jørgen Stenersen Hansen  
 

2. Godkendelse af dagsorden 
 

2. Dagsorden godkendt. 

3. Nyt fra færgerne 
 
a) 
Færgefarten Orø – Holbæk  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

3. 
  
a) 
Det har været en god sommer på færgen samlet set. 
 
Evaluering af fjordture 2023: 
 
Færgecruises blev genoptaget denne sommer og var en stor 
succes. 650 billetter blev solgt på bare 4 dage. 
Der er blevet etableret en Facebookside, som har været meget 
besøgt og har været med til at eksponere Orø. 
  
Deltagerne har typisk været folk udefra – ikke så mange fra Orø. 
  
Der har fra de fastboende på Orø været en del kritik af forløbet, 
idet der ikke har været taget højde for, at de berørte afgange 
forhindrede folk i at komme hjem fra arbejde i begge retninger. 
  
Også i 2024 ønsker Orø-Holbæk Færgefarten at sejle cruises i 
sommerperioden.  
Færgekontaktudvalget bakker op om at Fjordturene fortsætter i 
2024 med følgende bemærkninger: 

 Der informeres tidligt om dage og tidspunkter på 
Facebook og ved opslag på færgen og på Øen. 

 Datoer og tidspunkter trykkes ind i den fysiske sejlplan 
så det er tydeligt allerede fra starten af året, hvornår 
færgen sejler fjordture. 

 Fjordture i weekenden vil være at foretrække. 
 Fjordturene kan strækkes udover sommerferien, 

hvis man holder sig til weekenderne. 
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b) 

a) Færgefarten Hammer Bakke – Orø (Østre Færge)  
 

Orø færgen påtænker eventuelt at tage fat i restauratørerne på 
Orø og høre, om der er nogen af dem, der kunne ønske at 
levere deres produkter til deltagerne på cruisene. 
 
I 2024 kommer cykelløbet Post Danmark rundt igen til Holbæk 
og ruten føres denne gang ad Havnevej i stedet for ad Ahlgade. 
Det betyder, at Havnevej bliver spærret for anden trafik og man 
kan derfor ikke kommer til og fra færgen i en 2 timers periode. 
Det blev foreslået, at færgen laver en udflugt/et event for Orøs 
cykelentusiaster med salg af T-shirts mm. 
 
Færgen skal på værft i uge 10 – én uge. Rune taler med Michael 
Kousted om vilkår for buskørsel via Østre Færge i perioden. 
 
Rune arbejder med Standardfærgekonceptet. 
 
Muligheden for indførelse af et bookingsystem for 
endagsturister undersøges.  
 
Buskørsel via Østre Færge under seneste værftsophold var ikke 
udelukkende skidt. På visse afgange var der ikke plads til bussen 
på grund af mange lastbiler og at bussen ikke blev prioriteret. 
Men de fleste gange blev bussen sendt ombord før lastbilerne. 
 
b) 
Intet, Michael Kousted deltog ikke i mødet. 
 
 

4) Indkaldt til møde om fordeling af tilskud 

 

4)  
Mødet ikke indkaldt, da stævning fra Østre Færge endnu ikke er 
afklaret. 
 

5) Indkommen post 
 
  

5)  
Der er ikke kommet noget post. 
 

6) Blå Landevejsprincip – Hvad betyder det for 
Orø? 

6)  
Orø får flere penge, hvilket betyder billigere færgetakster samt 
fjernelse af krav om 6 ugers tilskudspause. 
 

7) Referater 7)  
Referaterne lægges på Færgekontaktudvalgets Facebookside af 
formanden for udvalget og på Orø Lokalforums hjemmeside på 
foranledning af repræsentanten fra Orø Lokalforum. 
 

8) Eventuelt 8)  
Intet til eventuelt. 
 

9) Næste møde 
 

9)  
Næste møde holdes inden uge 10, 2024 eller tidligere, hvis 
behovet opstår. Formanden indkalder. 
 

 


